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Všetky náklady spojené s vydávaním a rozširovaním hradí Obec Rakovnica

Máme otvorenú samosprávu
a chuť pracovať na rozvoji našej obce

Tu sú otázky a jeho odpovede:

Ubehlo to rýchlo. Bolo nutné sa v
tejto zodpovednej a náročnej funkcii
veľmi rýchlo zorientovať. Obec som
prevzal v dlhoch, tak bolo nutné urobiť
krok k riešeniu tejto dosť závažnej
situácie, aby dlh nenarastal, ale naopak
dostať obec Rakovnicu z toho zadlženia.
Bolo treba urobiť personálne zmeny a
reorganizáciu obsadenia pracovných
miest zamestnancov. Veľa času trávim
tým, že hasím staré dlhy. Optimálnym
usporiadaním zamestnancov Obecného
úradu chcem dosiahnuť nielen úsporu
finančných prostriedkov, ale aj v
budúcnosti získať finančné prostriedky
na rôzne iné zámery.

Predvolebný program ma
zaväzuje. Dáva mi aj ďalšie možnosti na
rozvoj obce a činnosti zamerané k
spokojnosti občanov. Sľúbil som vo
svojom predvolebnom programe
pokračovanie vo výstavbe vodovodu
Rakovnica. Výstavba pokračuje aj keď s
problémami. Od začiatku realizácie
výstavby vodovodu bolo treba už
dvakrát meniť projektovú dokumentáciu
a stále vznikajú nové problémy a
prekážky. Sú to pre mňa nové výzvy,
podnety, ktoré urgentne riešim,
prekonávam. Nadviazal som veľmi
dobré vzťahy s investorom aj s

Novým starostom obce po
komunálnych voľbách sa stal Ľuboš
Lešták. Občania si hneď všimli jeho
aktivi ty, inic iatívy zamerané na
zveľadenie obce, skvalitnenie života
občanov. Ubehlo pár mesiacov (viac
ako bežných sto dní), a preto ho RON
os lo vi l i a po lož i li mu ni eko ľk o
otázok.

Ubehli prvémesiace od vášho
zvolenia za starostu obce. Ako ste sa
zhostili svojejfunkcie?

Riadite sa podľa vášho
volebného programu. Naplňujú sa
vaše plány, očakávania?

dodávateľom stavby. Čo sa týka
kanalizácie, absolvoval som rokovania
na VVS a.s. vKošiciach aj s niekoľkými
firmami zaoberajúcimi sa projektovou
dokumentáciou a výstavboukanalizácie.
Ďalej mojim cieľom bolo schválenie
obecného rozpočtu tak, aby zastrešoval
všetky požiadavky pre rozvoj obce.
Nebolo to ľahké, lebo podielové dane sú
menšie ako v minulosti. Boli urobené
zmenypracovníkov Obecného úradu, na
k t o r é m a v i a c er í o bč an i a a j
upozorňovali. Bol splnený aj tento
predvolebný sľub.

V oblasti životného prostredia
bolo vysadených 20 kusov tují na
cintoríne, aj predObecným klubom.Boli
orezané konáre okolo obecných ciest, čo
prispelo ku krajšiemu vzhľadu obce.
Konzultoval som s občanmi návrhy, s
ktorými za mnou prišli a som nesmierne
rád, že sú medzi nimi aj takí, ktorým vo
výraznej miere záleží na rozvoji obce.
Však celkový vzhľad je naša vizitka, akí
ľudia tu žijeme.

Bolo zorganizované aj prvé
Ve rejné zhromažden ie občanov
Rakovnice, zamerané k výstavbe
vodovodu. V kultúre sa snažím obnoviť
nefungujúce športové akcie ako je aj
futbal, ale žiaľ prístup kompetentných je
na bode mrazu. Snažím sa doladiť
ZPOZ, ktorý po komunálnych voľbách
2010 bol na rozpadnutie. Somrád, žeaj v
tejto oblasti máme ženy, ktorým na
fungovaní ZPOZu záleží a naša
spolupráca je na dobrej úrovni. Chcemsa
im poďakovať za doterajšiu odvedenú
prácu vZPOZe. Už sme zorganizovali aj
tanečnú zábavu, na čo ste aj apelovali.
Nálada bola výborná a odozva veľmi
pekná. Naši ľudia sa radi zabávajú.Aj to
je o ľuďoch, aký majú k tomu prístup a
aká je účasť naakciách.

Môj pohľad je taký, že je tu čo

Ako sa pozeráte na obec z
pohľadu starostu? Aké sú vaše
postrehy, poznatky a ako to vidíte do
budúcnosti?

robiť, ale nedá sa to urobiť zo dňa na deň a
nie je to len o starostovi. Ale je to o nás
všetkých! Každý občan má snahu niečo
urobiť, len mu je nutné dať na to priestor.
Sám som mal možnosť, už vo funkcii
starostu, vidieť ako sa jednotliví občania
pripájajú do už rozbehnutej práce. Čo ma
aj veľmi potešilo a začo im aj ďakujem.
Som rád, že je to pekný začiatok pre
krajšiu budúcnosť obce Rakovnica. Moje
plány sa napĺňajú, ale nie je to čo som
očakával. Plánov na rozvoj obce mám
veľa, radi by sme ich uskutočnili hneď, ale
potrebuje tosvoj čas.

Zmeny nastali už aj v samospráve.
Vo líme s po s la ncami o tvo r enú
samosprávu chceme počúvať všetkých,
ich námety, názory ale aj kritiku. Svoje
pôsobenie v samospráve obce Rakovnica
zakladáme na komunikácii s občanom.
Celé Obecné zastupiteľstvo ťaháme za
jeden koniec povrazu, čo je zvlášť v
dnešnej ťažkej dobe dôležité. Máme
zhodné názory a chuť pracovať pre rozvoj
našej obce. Váš problém je aj naším
problémom! Stretávam veľa nových ľudí,
získavam nové kontakty, ktoré obci určite
pomôžu. Dali sme sa dokopy s okolitými
starostami a spoločne ťaháme za jeden
koniec povrazu.

Sľubovali ste zmeny, nové
prístupy, riešenia.Ako savám todarí?

Ľuboš Lešták, starosta obce

www.rakovnica.sk

pokračovanie na str.: 4



domu je na nej viditeľné a
vkusné označenie obecného
úradu. Je tam štátny znak SR,
e r b o b c e R a k o v n i c a a
o zn a čen i e Ob ec ný ú r a d
Rakovn ica . Nechýba an i
číslo budovy. Všetko tak, ako
zákon káže.

Ob e c n e z a b úd a n a
dátum 23.1.1945. Svedčí o
tom a j pamätná tabuľa na
Obecnom klube. Tento deň
b o l a o b e c o s l o b od e n á
Sovietskou armádou. Tohto
roku starosta obce osobne
pripevnil Veniec vďaky pod

pamätnú tabuľu na znak úcty
a s p o m i e n k y n a n a š e
oslobodenie.

P r v ý z o s u v p ô d y
(zeminy) sa stal v máji 2010
roku v obci . Značná čas ť
zeminy spadla do miestnej
rokl i ny nachádzajúcej sa
medzi Hostincom a Dedinou.
S t a l o s a t a k m e d z i
ž idov ským cin to r ínom a
r eg u l ačk ou p l y n u. T á t o
udalosť sa stala mementom,
upozornen ím pre budúce
riešenie rokliny kanalizáciou
p o t ô č i k a , z a s y p a n í m ,
planiráciou.

Nezabúdame

Zosuvy sú možné
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Cvičili

Myslí na to

Premiestnená

Označená

V obc i s a v zimnom
období obnovilo cvičenie
ž ien aerobik. Stalo sa tak
vďaka starostovi obce, ktorý
v y š i e l ž e n ám v ús t r e t y.
Vedúca Aneta Lörinczová
ženy zaujala. Záujemkyne sa
stretávali pravidelne utorok a
vo štvrtok o 17,30 hodine v
budove bývale j materskej
š ko ly. O cvi č en i e b o l
v e ľ k ý z á u j e m o č o m
svedčila samotná účasť na
tejto športovej aktivite.
Snaha u robiť pre seba
niečo užitočné po fyzickej
s t r á n k e s a r o z š í r i l a
natoľko, že sa vytvorila
e š t e j e d n a s k u p i n a
cvičiacich. Rozdelili sa na
seniorky a juniorky.

Starosta obce má na
pamäti aj aktivity spojené
s m i e s t n o u č a s ť o u
Magdaléna (Magdolna).
Aj v priestoroch oko lo
kostola je potrebné oživiť,
r epa rov ať oddychovú
zónu. Budú sa renovovať
lavičky, ohnisko, striežky.
Oblasť je navštevovaná
nielen veriacimi, ale aj
turistami temer z celého
sveta.

P a m ä t n á t a b u ľ a
venovaná oslobodeniu obce
b o la pô vodne na budove
O c Ú . N a z a t e p l e n ú
mul t ifunkčnú budovu sa
ťažko, zložito a dosť neisto
um i es t ň u j e m r amo r o vá
t a b u ľa . Po z a t e pl e n í sa
rozhodlo umiestniť ju na iné
dôstojné mies to. Teraz sa
nachádza na Obecnom klube.
Vidieť ju z každej strany a je
to miesto dôstojné, estetické.

Po ukonč en í f a sády
budovy OcÚ a kultúrneho

Tvorí texty

Pozastavená činnosť

Kontroluje, chráni

Poplatok za psa

Smú t oč né obr ad y v
ob ci ma jú dlhú trad íc iu.
Č l e n o v i a Z P O Z - u s ú
súčasťou pohrebného aktu.
Tex ty piesní sú výst ižné,
z a u j ím a v é, a d e kv á t n e ,
hlboko ci tové. Melódie sú
via c-menej známe. Texty
nové. Tvorkyňou textov je
Mgr. Mária Sabová, ktorá sa
ich tvorbe venuje niekoľko
rokov.

Obecná knižnica v obci
má pozastavenú činnosť od
2 0 0 8 r o k u . O Z s a t a k

r o z h o d l o n a z á k l a d e
nezáujmu občanov o knižné
výpožičky. Návštevnosť už
n i e k o ľ k o r o k o v b o l a
s p o ra d i c k á , o j ed i n e l á ,
neefektívna.

Obec vlastní kamerový
systém, ktorý monitoruje tzv.
námestíčko v centre obce.
Kontroluje sa pohyb v rámci
v y me d z e n é h o a r e á l u ,
priestoru. Dosah má dlhý i
široký. Chráni občanov a ich
majetok.

Podľa VZN č. 2/2008 o
m i e s t n y c h d a n i a c h a

UDALOSTI, NÁPADY, INFORMÁCIE, MYŠLIENKY, POSTREHY

m i e s t n o m p o p l a t k u z a
komunálne odpady a drobné
stavebné odpady sú majitelia
psov povinní uhradiť poplatok
za psa. Popla tok je možné
uhradiť v pokladni na OcÚ,
poštovou poukážkou alebo
bezhotovostným prevodom.
Výška poplatku : 4 eurá
Návrh VZN bol vyvesený na
ú r a d n e j t a b u l i v o b c i
Rakovnica dňa 18.11.2008
Prejednané a schválené v OZ
10.12.2008
Vyvesené na úradnej tabuli
dňa 16.12.2008
VZN nadobudlo účinnosť dňa

1.1.2009

Dňa 5. februára 2011
sa uskutočnila v Rakovnici
výročná členská schôdza
poľovníckeho združenia
GERLACH Rožň avské
Bystré. Záznam z výročnej
členskej schôdze si môžete
prečí tať na webs t ránke
obce.

Ob e c Ra k o v n i c a
zrealizovala pre všetky deti
karneval, ktorý sa konal
18.3.2011 o 16,00 hod. v
budove bývalej Materskej
školy. O dobrú náladu a
p r í j emné z áž i t k y bo lo
postarané.

Ok r em o s o bn é ho
kontaktu s tarosta obce

ponúka občanom mobi lné
č í s l o . N a
k on t ak t j e možn é v yu ž i ť
úradný e-mail:

.
D o p o z o r n o s t i d á v a a j
s ú k r o m n ý e - m a i l :

.

N a š i o b č a n i a s a v
t erm í ne od 21 . 3 . 2 0 11 do
25.3.2011 v čase od 17 - 18
h od . z a po j i l i d o z b ie rk y
nepotrebných vecí pre ľudí v
núdzi . Zbieralo sa :letné a
z imné obl eč enie (dets ké ,
pánske, dámske) posteľná
b ielizeň, plachty, uteráky,

Výročná členská schôdza
PZ Gerlach

Detský karneval

Kontakt na starostu obce

Zbierka

0 9 0 2 9 6 6 0 9 9

obec.rakovnica@fz.sk

lestaklubos@gmail.com

Starosta obce kladie veniec vďaky osloboditeľom Foto: Dr. Sabo
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z ác l o n y, z v y šk y l á to k ,
domáce potreby, kuchynský
riad nepoškodený, perie,
prikrývky, vankúše, deky,
s pac i e vaky, akáko ľvek
nepoškodená obuv. Zber sa
p re b e r a l a s k l a d o v a l v
priestoroch budovy bývalej
materskej školy. Celkove sa
nazbierala 1 tona materiálu.

O b e c R a k o v n i c a
vyhlásila 16.3.2011 výberové
konanie na pozíciu pracovník
(opatrovateľ) v zariadení s
denným pobytom pri OcÚ v
R a k o v n i c i . V ý s l e d k y
v ýb e r o véh o kon an i a n a
obsadenie funkcie pracovník-
opat rovateľ v zariadení s
d e n n ý m p o b y t o m p r i
Obecnom úrade v Rakovnici:
Dátum konania: 28.marca
2011 o 16,00 hod.
Miesto konania: Zasadačka
obecného úradu.
Výberová komisia zhodnotila
v ý s l e d o k v ý b e r o v é h o
konania na obsadenie funkcie
p racovník-op at rova teľ v
zariadení s denným pobytom
p r i O b e c n o m ú r a d e v
R akov n i c i a na z á k la d e
výsledkov ur čila po radie
ú sp e š n os t i u ch ád z ač o v
nasledovne:

1. Jarka Čižmárová
2. Zuzana Gallová
3. M i l e n a

Turcsányiová odstúpila z
výberového konania.

Na základe poradia
z a p r a c o v n í č k u
(opatrovateľku) bola prijatá
Jarka Čižmárová.

Obecný úrad a Obecné
zastupiteľstvo v Rakovnici
o b č a n o v p o z v a l i n a
Veľkonočnú zábavu, ktorá sa
uskutočnila 23.apríla 2011 so
začia tkom o 20,00 hod. v
s ále ku l túrneho domu. O

Výberové konanie

Veľkonočná zábava

dobrú náladu sa postar ala
ľ u d o v á h u d b a M a r o š a
Rusnáka a DJ Sally. Akcia
bola vydarená, úspešná.

Obec Rakovnica a jej
o b č a n i a s a z a p o j i l i d o
c e l o š t á t n e h o s č í t a n i a
obyvateľov, domov, bytov v
roku 2011. Informácie, okrem
celoštátnych, získali občania
aj na webovej stránke obce.

Sčí tací komisári bol i
dvaja: Ing. Monika Genčiová
a Zuzana Gallová.

Dňa 16.5.2011 v čase od
8 , 0 0 d o 1 1 , 0 0 h o d . s a
uskuto čn i l mob i lný zbe r
papiera, kartónu, letákov,
novín, časopisov a kníh bez
textilných obalov. Cena za 1
kg bola 0,03€.

Počas búrky 21 .mája
2011 v čase okolo 15,00 hod.
udrel blesk do budovy bývalej
Materskej školy. Bol tak silný,
že spálil na budove všetky
poistky i časť elektrického
vedenia. Zároveň zničil sedem
(7) svetelných lámp verejného
o sv et l en i a . Z n i č i l a l ebo
poškodil v okolí školy aj linky
T-comu, vypadol internet.
Jednému občanovi zhorela
chladnička.

V ý r o č n á č l e n s k á
schôdza COOP JEDNOTY sa
u sku toč n i la 2 5 . 2. 2 0 11 v
Obecnom klube . Hosťom
schôdze bol Milan Dávid z
COOP Jednoty z Revúcej.

V ý r o č n á č l e n s k á
schôdza ZO JDS v Rakovnici
sa uskutočnila 10.marca 2011
v Obecnom klube. Program
bol bohatý, trinásť bodový.
Správu o činnosti predniesol
M g r . L a d i s l a v F a b i a n
p r e d s e d a Z O J D S . N a
zasadnutí k hosťom patrili
starosta obce Ľuboš Lešták,
pani Kilíková a Adamová z
Rožňavy. V diskusii odzneli

Sčítanie

Mobilný zber papiera

Blesk narobil škody

Výročná schôdza COOP
JEDNOTY

Výročná členská schôdza
ZO JDS

zaujímavé nápady. Jedným z
nich bola myšlienka založiť
z á h r a d k á r s k y k l u b .
Organizá cia dôchodcov je
jednou z najakt ívnejš ích v
o b c i . Te n to f a k t s i p l ne
uvedomuje aj starosta obce.
Vo svojom príhovore prisľúbil
pomoc pri napĺňaní cieľov ZO
JDS v obci.

V obci sa uskutočnili vo
februári kontroly obecných
o b j e k t o v v o v z ť a h u k
p o ž i a r n e j o c h r a n e .
Kontrolovali sa aj súkromné
stavby, rodinné domy a najmä
používané komíny. Poverení
občania prešli celú obec a stav
komínov majitelia potvrdili
vlastným podpisom. Leto je
čas aj na to, aby sa prípadné
nedostatky komínov po zime,
odstránili, dali do poriadku.

V o f e b r u á r i s a
r e a l i z o v a l a k omp l e x n á
kontrola ORHZ z Rožňavy.
Výsledky kontroly sú na OcÚ
v zápisnici.

Medzinárodný deň
d e t í s a u s ku t o č n i l a j z a
pomoci sponzorov:

- Auto Steel L. Bene
- BEMI Milan Belák
- D E & A D E d i t a

Dobošová
- Le sná pozemková

s p o l o č n o s ť
Rakovnica

- Poisťovňa Generali
- UniCredit Bank
- Martin Findorák
- Jednota dôchodcov

S l o v e n s k a v
Rakovnici

- Janka Jakobejová
- Mária Kováčová
- Peter Máťaš
- Rodina Sabová
- Veronika Vargová
- B E L A L a d i s l a v

Belányi Štítnik

O b ec R akovn i ca ,
s t a r os t a o bc e , p re d s e da
ku l túrne j komi sie ďakujú
v š e t k ý m sp o n z o r o m z a
p o m o c , p o c h o p e n i e a

Kontrola požiarnej ochrany

Poďakovanie sponzorom

vydarený, úspešný deň detí.

Obec Rakovnica,
s t aro s t a ob c e menovi t e
ďakujú organizátorom MDD
p o d ľ a ú l o h y , k t o r ú
vykon ával i , z a ús pešnú
realizáciu sviatku detí.

Prezentáciu zabezpečovali:
J ana B e láko vá, Zu zana
F i n d o r á k o v á , D á š a
Králiková st.

Na stanovištiach pracovali:
Pukan i e sáčkov - M i ška
Samková
Hádz a n i e l o p ty na c ie ľ
Anička Vavreková, Monika
Partiová
Lovenie rýb Štefan Murza,
Peter Demko
Preťahovani e lanom - za
JDS (Jednota dôchodcov
Slovenska v Rakovnici )
Ondrej Bradáč
O br á z k ov é h ád a n k y a
Pamätáš si?:
Dáša Králiková ml.
Kreslenie: Sofia Murzová,
Maťa Beneová
Zostre lenie c ieľa vodou:
Slavo Elexa, Štefan Čapó
Chôdza rodiča s dieťaťom:
Veronika Demková
Prekladanie mét:
Tomáš Erdödy, Tomáš Čapó
Skákanie vo vreci:
za JDS Anička Fabianová,
Marta Koltášová
Beh s lyžičkou a ping pong
loptičkou:
Monika Dányiová, Erika
Beneová

Z d r a v o t n í c k u s l u ž b u
vykonávala Dáša Králiková
st.
P o ž i a r n u s l u ž b u
zabezpečoval Emil Koltáš
Fotog rafova li : Dr. Jozef
Sabo a Viktória Šmelková
V bufete obsluhovali: Danka
Gonosová, Zuzka Gallová,
Ž elk a N éme t o vá , J a rk a
Čižmárová
Diskdžokejom bol Norbert
Gallo

P o ď a k o v a n i e
organizátorom MDD
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Občania vidia a cítia určité
pozitívne zmeny v obci. Aký je váš
zámerk zmenevzhľadu obcea vzťahu
kobčanom?

Tak ako som užajpovedal všetkosa
odvíja od finančných prostriedkov, ktoré
momentálne naša obec nemá, a preto
potrebuje obec aj pomoc od občanov.
Vašimi činmi prispieť k skrášľovaniu
vašich domov a priestranstiev pred
vašimi domami. Tak, aby to chválilo nás
všetkých, keď k nám zavítajú iní
návštevníci. Ľudia neprichádzajú do
obce len sa najesť, ale aj niečo zažiť! Čo
sa týka môjho zámeru k zmene vzhľadu
obce a vzťahu kobčanovi, urobím všetko
preto, aby naši občania žili v našej obci
dôstojným životom a rád prijmem ich

námety, ktorémi povedia.

Potešilo ma najviac to, s akým
elánom pristupujú niektorí občania k
čistote a zveľaďovaniu obce a dávajú mi
nové návrhy ako zveladiť obec. Naopak
čo ma zarmútilo je, že máme tu aj takých
občanov, ktorí skritizujú snahu či
starostu, alebo konkrétnych osôb
zúčastnených na akcii a pritom oni sami
neurobili v minulosti pre rozvoj obce nič
konkrétne a ešte aj boja sa podpísať pod
svoju kritiku. Majú pocit, že sú v
anonymite, ale nie je to však veľký
problém prísť na identitu toho
konkrétneho anonyma. Žiaľ je to smutná
realita, s ktorou sa stretávame dosť často.
Napríklad: Zorganizujeme zber

Čo vás zatiaľ vo funkcii potešilo a čo
naopakzarmútilo?

použítého šatstva pre charitu a niekto to
spochybní, že to zaváňa nekalou
činnosťou. Tak to už nepotrebuje fakt
komentár. Bolo komentované aj moje
pôsobenie vo funkcii starostu, po nie
celých dvoch mesiacoch, že som nič
nedokázal! Na hodno tenie mojej
vykonanej práce je ešte príliš včas. Žiaľ
musíme sa vysporiadať aj s takouto
realitou.

ď

Na záver chcem poďakovať
všetkým občanom, ktorí prispeli k
rozvoju našej peknej obce a za ich
vykonanú prácu. Všetkým ďakujem za
podporu a vynasnažím sa spolu s
poslancami, aby sme boli prínosom pre
našuobecRakovnicu.

Za rozhovor akujúRON

pokračovanie zo str.: 1

TRADÍCIE

Vatra oslobodenia bola tohto roku výnimočnejšia
Trad í c ia , k tor á vznik la po

os l o boden í Č eskos l o ven ska s a
zachováva. Pamätný deň oslobodenia

je hlboko zapísaný aj v histórii našej
obce. Je spojený s pálením Vatry
oslobodenia v predvečer sviatku. Vo

sviatok sa kladú vence k pomníkom
za účasti čelných predstaviteľov obce
a všetkých záujemcov.

Vatra tradične patrila mládeži. Tá
všetko zorganizovala, pripravila a
z r e a l iz o v a l a . V ý s l e d k om b o l o
priateľské stretnutie mládeže pri vatre,
ktoré svojim spôsobom každým rokom
je iné. Celé generácie sa postupne
vystriedali pri tejto akcii.

Mi e s t a , n a k to r ýc h s a a kci a
zrealizovala, boli rôzne. Najčastejšie a
najkrajšie bol i za obcou smerom k
Plešiveckej planine. Určitý čas boli v
č a s t i M a g d o l n a v S l o ve n s k om
Rudohorí. Malo to jednu nevýhodu.
Občania z obce ju nemohli vidieť, lebo
ju zatieňoval les.

Starosta obce Ľuboš Lešták si
tohto roku prípravu vatry vzal, ako sa
ho vo r í „ z a s v o j e “ a s p od po r o u
p o s l a n c o v, o b č a n o v a m l á d ež e
zabezpečil také miesto, aby vatra bola
viditeľná zo všetkých strán. Vybavil
všetky úradné náležitosti a proces
prípravy mal rýchly spád.

Občania a mládež obce na čele so
starostom sa pustili do výnimočnej
stavby. Ak povieme, že základy vatry
tvoril štvorec s dĺžkou 4 metre, tak si to
viete ľahko predstaviť, aké dielo to
bolo. Spodná guľatina mala priemer 60
cm. Samotná výška bola temer 4 m.

S m e l o m ô ž e m e
konštatovať, že taká
vatra ešte nebola. Do
histórie Rakovnice sa
z a p í s a l a a k o
najväčšia . A len tak
na okraj, aj najdlhšie
horiaca.

Po z otmen í to
„ v y p uk l o “ . Va t r u
s lávnos t ne zap ál i l
starosta obce Ľuboš
L e š t á k . Va t r a s a
postupne rozhorela.
Plamene menili farby,
osvetľovali okolie a
úč a s tn í k ov ak c i e .
Kr ása pl ameňa nadch ýňa la . Jeho
metamorfózy, premeny, tvary, farby,
svetelné hry na pozadí tmavej noci
fascinovali. Nálada bola dobrá a mala
s tú paj úc u t end enciu .
„ S t r á ž c o v i a v a t r y “
vydržali do skorého rána.
Nesnažili sa ju uhasiť, ale
n e c h a l i j u p o s t u p n e
dohorieť.

Vi d i e ť j u moh l i
všetci občania preto, lebo
bola na úžasnom mieste.
Z každej s t ran y obce ,
dokonca i zo susedných
dedín ju pozorovali. Pri
pohľade na toto „svetelné
divadlo“ si pon iektor í
s t a r š í o b č a n i a
zaspomínali na časy, keď
túto akciu pripravovali
oni. Vyjadrili vďačnosť

Príprava vatry Foto: Viki Šmelková
za to, že nové generácie sa podieľajú na
odkaze a úsilí pre zachovanie dlhoročnej
tradície spojenej s oslobodením našej
vlasti, krajiny i obce.

Dr. Sabo

Vatra oslobodenia v plnej kráse Foto: Dr. Sabo



Oslava životných jubileí
95 rokov

Breznayová
80 rokov

Fábianová
Adamec

75 rokov
Máťašová
Róthová
Hlaváč

Lindáková
Šályová

70 rokov
Kučerová

Dóbis
65 rokov

Koltášová
60 rokov

Kravec
Lindáková

Hencel

Mária máj

Júlia marec
Július júl

Helena marec
Rozália máj
Ladislav máj
Helena jún
Margita jún

Margita marec
Ján marec

Marta jún

František apríl
Mária máj
Ivan máj

Mária 18. 05. 2011
80 ročná

Pástorová
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Jubilantom blahoželáme

Z domáceho slovníka
Rakovnické nárečie

Zbiera: Emil Koltáš

SPOLOČENSKÁ KRONIKA, Z DOMÁCEHO SLOVNÍKA

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť

Vážení obyvatelia Rakovnice,
pred nami sú prázdniny, na ktoré sa
tešia predovšetkým deti, no zároveň aj
my dospelí, pretože si budeme môcť
aspoň na chvíľu oddýchnuť od svojej
práce a možno aj vycestovať na nejakú
dovolenku. Celý rok nám niekto niečo
diktoval, no teraz aspoň na pár dní
budeme môcť robiť to, čo chceme my
sami. Určite všetci ste už počuli preklad
slova dovolenka v angličtine, slovo
holidays. Toto slovo vzniklo spojením
dvoch slov „holy“ a „days“ a môžeme
ho preložiť ako sväté, teda sviatočné
dni.

S l o vo s v ä tý m ožno t r oc h a
poznáte z biblickej terminológie, no
dovolím si povedať, že mnohí ľudia
tomuto slovu nerozumejú správne.
S lovo svätý znamená odde lený, č i
v y b ra t ý . Je t o t ed a s l ov o , k t o r é
označuje niečo, čo nie je vždy bežné,
ale je výnimočné. Preto z tohto slova
v n i k l o a j s l o v o s v i a t o č n ý d e ň ,
prázdniny, či dovolenka.

Počas dovolenky sa oddelíme od
všednosti a banality a chceme zažiť

niečo čo nás presiahne. Cestujeme za
rôzne hranice, aby sme niečo nové
uv ide l i , spozn al i, č i oddých li s i .
Opúšťame svoj ich kolegov v práci,
susedov, dedinu , či svoju krajinu a
v y d á v a m e s a n a c e s t u z a
dobrodružstvom nepoznaných miest.

N a š a B i b l ia n á s v y z ý va k
niečomu podobnému. K tomu, aby sme
dokázali prekročiť čis to pozemské
n a zer an i e na ž i vo t a doká zal i s i
uvedomiť to, čo nás presahuje. Nie je
teda divu, že Biblia používa slovo svätý
na označenie ľudí, kto rí svo j život
akoby oddelili pre Boha a snažia sa žiť
s ním. Ktorí dokážu vnímať Boha, ktorí
nás presahuje.

Prajem preto nám všetkým, nech
na celý svoj život dokážete nazerať
Božími očami.

Oč ami , k torým i uv id íme za
svoje hranice, pretože práve takýmto
s p ô so b o m m ô ž em e n i e l e n d n i
dovolenkové, ale aj tie bežné, prežívať
ako dni sviatočné holidays, pretože
každý deň života je Božím darom.

Mgr. Ján Gallo

∗

∗

∗

∗
∗

Rozlúčili sme sa

Holydays

firhank
tätäló
tätähor
u tuhor
grúle
gloťky
tähor
mädovník
mókuška
idem do
družstva
zabial

mátoha

žochtár
pípa
ternovo
prasä
mrašná
mrašit sä

jedovatý

mútvica
fijok

ríhat
árešt
buchnut
mätlenia
grúle
fiškál
järdza
korba

– záclona
– dole

– môže byť, že
strašidlo, ale
hovorilo sa aj
tomu kto išiel
pomaly
napr.“ideš ako
mátoha“

– plechová nádoba

oblaky
mohol sa človek
mračiť, ale aj na
oblohe, keď sa
hromadili oblaky
hovorilo sa
človekovi, ktorý
sa hneval,
jedoval, aj had
bol jedovatý čo
mal jed
habarka
zásuvka na
kredenci a inde
zvracať

– udrieť
– zemiaková kaša

právnik

– smerom hore
– na hornej strane
– zemiaky
– trenírky
– hore
– perník
– veverička
– idem do obchodu

– môže byť, že
niekto niečo
zastrelil, alebo
zabil klinec

– fajka
– ježko

–
–

–

–
–

–
– väzenie

–
– hrdza
– kľuka

∗

∗
∗
∗
∗
∗

∗
∗

∗



6 RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 2/2011

ROZPOČET OBCE 2011

Zverejnený rozpočet je rámcový a podrobnejší je na webovej stránke www.rakovnica sk

Bežné príjmy v €

Bežné príjmy spolu : 121 422

Daňové príjmy - dane z príjmov, dane z majetku 107 422

Nedaňové príjmy - príjmy z vlastn. majetku 2 500

Nedaňové príjmy - ostatné 3 510

Tuzemské bežné granty a transfery 7 990

Bežné výdavky v €

Sumarizácia

Rozpočtové výdavky spolu 121 422

Rozpočtové príjmy spolu 121 422

Rozpočet vyrovnaný

01.1.1.6 Výdavky verejnej správy - Správa úradu 61 365
03.2.0 Ochrana pred požiarmi 576
04.5.1 Cestná doprava - miestne komunikácie 200
05.1.0 Nakladanie s odpadmi 8 900
06.3.0 Obecný vodovod 1 000
06.4.0 Verejné osvetlenie 6 100
08.1.0 Rekreačné a športové služby 350
08.3.0 Vysielacie a vydavateľské služby 1 020
08.4.0 Náboženské a iné spoločenské služby - Dom smútku 1 850
08.6.0 Ostatná kultúra 1 188
10.1.2.2 Sociálna činnosť 10 630

Bežné výdavky spolu 93 179
Kapitálové výdavky spolu 20 179
Výdavkové finančné operácie 8 064

Bežné príjmy 121 422
Kapitálové príjmy 0
Príjmové finančné operácie 0
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VODOVOD

Stavba vodovodu úspešne pokračuje
Voda. P re ž i v o t č l o v eka

p o t r e b n á , n e v y h n u t n á .
Najdôležitejšia je pitná voda. Podľa
prieskumov v obci Rakovnica máme
vodu, ktorá nespĺňa normy pre deti i
dospelých. Sú v nej zvýšené hodnoty
dus ičnanov, dus i ta nov, ž e leza a
zlúčenín, ktoré znehodnocujú pitnú
vodu. Aj biologické zloženie nie je
najlepš ie. To je prvý biol ogicko -
chemický problém. Druhým, rovnako
závažným, je nedostatok vody v
miestnych studniach. V čase veľkého
su c h a v o d a s a s t r á c a . S t u d n e
vysychajú.

Spomenu tými p roblém ami sa
začiatkom deväťdes ia tych rokoch
minulého storoč ia zaobera la obec,
starosta obce Ing. Milan Lešták, obecné
zastupiteľstvo. Prijalo sa rozhodnutie
budovať skup inový vodovod . Do
výstavby bola zahrnutá Rakovnica,
Rudná, Rožňavské Bys t ré po tom
Brzotín, Kružná.

Budovanie vodovodu sa nemohlo
ukončiť podľa plánu. Chýbali financie.

Štát prispieval len malými čiastkami,
ktoré nestačili. Stavba išla „krokom“.

A k o „ b r e m e n o “ s i ď a l š í
s t a ros t o v ia „ p osúva l i “ výs tavbu

vodovodu. Kaž dý z nich vynaložil
ú s i l i e n a t o , a b y v o d o v o d b o l
dokončený.

„Ľady“ prekážok sa postupne
lámali. Za druhého pôsobenia starostu
I n g . O n d r e j a L o r k a d o š l o k
priaznivému posunu. Dohodou medzi
Obcou Rakovnica a VVS, a.s. Košice

sa začali napĺňať zámery ukončenia
stavby. S nástupom nového starostu
Ľuboša Leštáka sa stavba realizuje.

Výstavba zasiahla do života obce.
S t aro s t a obce , OZ po važov al i z a
p o t r e b n é z o z n ám i ť o b č a n o v s
p o s tup o m p r á c . Zv o l al i v e re j n é
zh romaždenie 4. aprí la. Za účast i
predstaviteľov VVS, a .s. a ďalších
odborníkov mali občania možnosť a
prílež itosť dozvedieť sa vše tko čo
súviselo s výstavbou vodovodu. Okrem
toho odborníci ponúkali aj možnosti

č i s t e n i a o d p a d o v ý c h v ô d
viacerými spôsobmi.

V súčasnosti pridelené stroje
vykonávajú hlavné rozvody po
celej obci. Prechádzajú ulicami,
vykopávajú kanály a uk ladajú
potrubie. Ku dňu vydania RON
uložili temer 3 km potrubia.

P o u l o ž e n í h l a v n ý c h
r o z v od o v bu d e n a s l e d ov a ť
budovanie prípojok k jednotlivým
domom. Prípojky sa urobia až po
vodomernú šachtu majiteľa domu.
Všetko na náklady dodávateľa.
Od vodomernej šachty prípojku
do bytu si robí a hradí vlastník
objektu. Informácie o budovaní
prípojky do vodomernej šachty
dos t ane každý m aj i te ľ domu
prostredníctvom OcÚ osobne.

D ô l e ž i t o u o t á z k o u j e
výstavba vodomernej šachty. Prvý
spôsob je vlastnými prostriedkami
samostatne postavená šachta. Má
spĺňať stanovené kritériá i miesto
s t av by. Š a ch t a mus í b yť n a
p o z e mk u v la s t n í k a . D ru h ý
sp ô sob . Z á uj em c ov i š ach t u
p o s t a v í d o d á v a t e ľ z a 1 € .
Podmienkou je viazanosť na 5
rokov, pri odbere 90 m vody za
rok.

A k é k o ľ v e k o t á z k y ,
vysvetlenia, informácie ohľadom

3

vodovodu podáva záujemcom osobne
starosta obce Ľuboš Lešták. Zároveň
žiada občanov, maji teľov domov o
zhovievavosť, trpezlivosť pri realizácii
výkopových prác.

Vo v l a s tnom záu j me oz námte
starostovi obce, vykonávateľom zemných
prác križovanie vodovodu s podzemnými
elek t r ickými p rí pojkam i , kanálmi ,
plyn ovým potrub ím, aby zby točne
nedošlo ku škodám na majetku.

Staro sta obce pripomína , že po
ukončení zemných prác sa všetko dá do
pôv odnéh o s tav u, aký bol p red ich
započatím (zemné práce, výkopy atď.).
Aj keď sú miesta kadiaľ idú rozvody
zasypané, zaštrkované zemina bude ešte
„sadať“. Pred kolaudáciou sa všetko
dorovná, utlačí.

-sadr-

NÁZOV STAVBY:

RAKOVNICA - VODOVOD

STAVEBNÍK:
V Ý C H O D O S L O V E N S K Á

VODÁRENSKÁ SPOLOČNOSŤ a. s.
KOŠICE

PROJEKTANT:
HYDROPROJEKT KOŠICE s.r.o.

ZHOTOVITEĽ:
EKOSTAV a.s. MICHALOVCE

STAVBYVEDÚCI:
Ing. MICANKO JOZEF

STAVEBNÝ DOZOR:
EUTECH a.s. KOŠICE
Ing. BELO EMIL

STAVBU POVOLILI:
21.6.1993 OBVODNÝÚRAD
ŽIVOTNÉHO PROSTREDIAV
ROŽŇAVE
č. ŠVSaOO-577/1993-Lo

TERMÍN ZAHÁJENIA:
OKTÓBER 2010

TERMÍNUKONČENIA:
MAREC 2012

Základné údaje o stavbe

Ukladanie vodovodného potrubia



Poďme poporiadku. Hneď ráno
rezká hudba a pozvanie v miestnom
rozhlase pripomenuli, že tento deň patrí
d eťom. Okol o des i a te j ho d ine s a
zhromažďova li de ti , rodič ia, sta r í
rodičia, záujemci i zvedavci na ihrisku.

Organizačný výbor pod taktovkou
Slavomíra Elexu, predsedu Kultúrnej
komisie OZ (Obecného zastupiteľstva)
mal všetko pripravené, zabezpečené.
P o sl á v n os t n om o t v o r en í de t i s
nadšením, zvedavosťou sa pustili do
„akcie“. Obsadili jednotlivé stanovištia.
Zasúťažili si, pobavili sa. Pokiaľ všetky
ponuky využili, hodiny rýchlo utekali.
Tak boli pohrúžené do činnosti, že nič
iné okolo seba ani nevnímali.

Obec nezabudla na pitný režim
det í aj ostatných zúčastnených. V
bufete dostali široký sortiment nealko
nápojov a to všetko grátis. Ani brušká
neostali prázdne. Deti si pochutili na
j edle , k toré im doda lo energiu do
ďalšej zábavy.

Letmým pohľadom na stanovištia
prítomní konštatovali, že všetky ich
oslovili. Poniektorí si, pre všeobecný

Deň detí je hlboko zapísaný do
ž ivota obce . Má svoju osobitnú
t radí c iu . Or gan i z ačne s a vžd y
perfekte pripraví. Zážitky z neho sú
nezabudnuteľné, jedinečné. Tohto
r o ku s a zre a l i zo v a l 4 . j ú na n a
obecnom ihrisku s mottom "

bo lo ak o
„vyšité“. Slnko ožiarilo ihrisko a na
ň om j e dnot l i vé s tanov i š t i a, n a
ktorých sa súťažilo, zabávalo. Bolo si
z čoho vyberať.

Vy ste
n a š a r a d o s ť , s m i e c h a n a š a
b udúcno sť" . Poč a s i e

úspech, ich aj zopakovali. Veď zábava
je o radosti, potešení. Nikto neostal
smutný. Či to bola súťaž alebo zábavná
forma akcie, všetci dostali príslušnú
s l a d k ú o dme n u . Tu j e po t r e bn é
pripomenúť, že už pri vstupe do areálu
i h r i s ka d e t i o b d rž a l i ba l í č k y s
po zo rno sťami , skvel é ozna čeni e
samolepkami , ktoré im dlho budú
pripomínať tohtoročný deň detí.

Zábavných i súťažných podujatí
bolo neúrekom. Všetky boli príťažlivé,
č i t o b o l o s k á k a n i e v o v r e c i ,
preťahovanie lanom, pukanie sáčkov,
h á d a nk y, k re s l e n i e s o ce n e n ím
najkrajšej kresby prítomnými. Medzi
ďalšie obsadené stanovištia patrilo
hádzanie lopty na cieľ, lovenie rýb,
zostrelenie cieľa vodnou pištoľou,

c h o d en i e p o m é t e , b e h r o d i č a s
dieťaťom so zviazanými nohami (i deti
navzájom).

V š e t k y a k c i e d e t i b r a l i s
humorom. Aj keď sem-tam spadli na
z em , ale bo sa p os tr ie ka li v odou ,
netrafili cieľ, či nechytili rybičku neboli
z toho smutné. Odmenu dostali aj za
s n a h u n i e č o d o k á z a ť . T o i c h
motivovalo na ďalšiu účasť pri inom
stanovišti.

Po súťažiach, zábavách super deň
vyús t il do vyhodnoten ia súťaží a
možnosti získania ďalších odmien.
Prostredníctvom mikrofónu sa deti
do zvede l i men á v íťa zov. Veľkým
zážitkom pre nich bolo, že všetkým
oceneným osobne ceny odovzdal
starosta obce Ľuboš Lešták. Fotograf
z a c h y t i l n i e l e n ka ž d ý m omen t
s l á v n o s t n é h o v y h o d n o t e n i a ,

odovzdávania cien, ale aj celej akcie.
Všetky zábery budú pripomínať nádhernú
atmosféru, ktorá panovala po celý čas.

Myslíte, že to bol koniec? Omyl.
Nasledoval bonbónik, „čerešnička na
to rt e“- „mačka vo vrec i“ . Det i bez
výnimky dostali jedinečnú možnosť,
vybrať si z veľkého vreca suvenír na
pamiatku. Išlo o milé prekvapenie.

Dal i by sme vám hádať , k t o rá
hračka okamžite zaujala a využila sa.
Nebudeme vás trápiť. Boli to trúbky.
Mali ste počuť ten koncert. Ozýval sa
široko-ďaleko. Všetky trúbky fungovali.

P oča s c e lého dňa det í o dobrú
náladu sa postaral aj diskdžokej Norbert
Gallo. Výber hudby bol premyslený.
Oslovil všetky generácie od najmladšej
až po najstaršiu.

Z a ú s p e š n ý d e ň d e t í p a t r í
poďakovanie Obci Rakovnica, starostovi
obce, organizačnému výboru, sponzorom.
Svojim postojom, záujmom, konkrétnou
pomocou dokázal i , že im zálež í na
radosti, šťastí našich detí. Na udržaní
tradície. Na reputácií obce. Na šírení jej
dobrého mena. Text a foto: Dr. Sabo

MEDZINÁRODNÝ DEŇ DETÍ
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Deň plný radostí, potešenia, smiechu a skvelých zážitkov

Najprv sa pripravíme a potom poďme do toho ...

Radosť mali mladší i starší

Starosta obce s oceneným chlapcom



Dôstojnosť a úcta k človeku

Z P O Z t v o r í k o l e k t í v
dobrovoľných, obetavých a oddaných
ľudí, ktorým záleží na úcte k človeku.
Prácu spojenú s činnosťou ZPOZ-u
vykonávali i vykonávajú s láskou k
človeku, pre človeka a úspešne ju robia
aj dnes a to vo svojom voľnom čase.
Povedané a ocenené slovami starostu
obce Ľuboša Leštáka: „Za vysoko
humánnu č inno sť vš e t kým pa t r í
uznanie a úprimná vďaka“.

Realizáciou občianskych obradov
a slávností sa v obci prispelo k šíreniu a

Zbor pre občianske záležitosti
(ZPOZ) v obci Rakovnica má svoju
tradíciu. Roky rokúce plnil a plní
úlohy súvi si ac e so s lávnostným
c h a r a k t e r o m n a j m ä d v o c h
z á k l a d n ý c h o b r a d o v - z á p i s u
na ro d en i a d i e ť a ťa a p oh re bu
občanov. Postupne k nim pribúdali
nové aktivity k ďalším významným
udalostiam života človeka napr.:
ž i v o t n é j u b i l e á , ú č a s ť n a
spomienkových slávnostiach a iné
príleži tosti, ktoré našli dôstojnú
podobu v občianskych obradoch a
slávnostiach blízkych človeku.

ďalšiemu rozvoju kultúrnych hodnôt, k
oživeniu ľudových zvykov, tradícii
obce. Zo súčasného pohľadu je ZPOZ
jediným nositeľom miestnej kultúry.

Z historického pohľadu ZPOZ v
obci vznikol v 1953 roku a má už 58
ročnú tradíciu. Celú tu dobu sa vedenia
obce v spolupr áci s č l enm i zboru
snažili o pozitívne vzťahy a aby teplé,
milé, ľudské slovo nevymizlo z nášho
života.

Fungovanie ZPOZ-u záleží od
postoja starostu k tejto otázke, k práci,
činnosti zboru. Starosta obce, hneď po
svojom nastúpení prešiel „krstom“ pri
po hreb n ých ob rad oc h. ZPOZ ho
nenecha l v „š t ichu“a sta l s a jeho
oporou. Tento fakt aj príslušne ocenil
na prvom neformálnom stretnutí 19.
januára v Obecnom klube s č lenmi
Z POZ - u . P r e s ne j š i e p o v e da n é
členkami . Konal uvážene, podporil
budúcnosť kolektívu ZPOZ-u v obci. Je
si vedomí toho, že ich činnosť je u
občanov vítaná, žiadaná, prospešná,
potrebná. Berie to ako vizitku starostu a
obce. Záleží mu na zvyšovaní úrovne
ZPOZ - u . Ro z h odo l s a n a p ra v i ť

niektoré chyby a nedostatky z minulosti a
všetko dať na pravú mieru.

Zúčastnil sa aj na stretnutí ZPOZ-u
pri príležitosti MDŽ. Tu sa zaviazal a
zdôraznil, že obec chce pre činnosť zboru
vy tvo r i ť čo na j lepš ie podmienky.
Vypracoval sa štatút , ktorý chýbal .
Stanovili sa podmienky činnosti. Venoval
z b o r u k r o n i k u , k t o r á z a c h y t í ,
zdokumentuje činnosť zboru v celej jeho
šírke. Poďakoval členkám za vykonanú
prácu.

Personálne obsadenie ZPOZ-u sa
meni l o . F luk tuác i a b ol a väčš i nou
prirodzená. Vekove starš í, nemocní
odchádzali a pribúdala nová, mladšia
generácia. Dvere do zboru sú otvorené
pre každého občana obce bez rozdielu
veku a pohlavia. V súčasnosti zbor tvorí
12 členiek: T. Dovcová, R. Dóbisová, B.
Ďuránová, Z. Fabianová, A. Fabianová,
A. Grünn er ová , M. Kol t áš ová , M .
Leštáková, V. Lörincová, M. Némethová,
K. Nociarová, Mgr. M. Sabová.

Z P O Z m á s v o j u v n ú t o r n ú
organizačnú štruktúru, rozdelenie úloh.
Vedenie ZPOZ-u tvoria: Mgr. M. Sabová,
B . Ď u r á n o v á , M . L e š t á k o v á .
Ta j om n í č k o u j e V. L ö r i n c o v á .
Kronikárkou B. Ďuránová. Okrem tohto
rozdelenia sa zbor člení na recitátorov,
spev, hra na hudobný nástroj (doprovod).

P r á c a , č i n n o s ť Z P O Z - u j e
nenahraditeľná. Keď sa tak zoberie teraz
mater iálneho máme dosť, no ľudské
teplé, milé slovo akoby vychladlo. Preto
t r e b a p e s t o v a ť o b č i a n s k u
spolupatričnosť, vzájomnú úctu a pomoc.
K tomu prispieva náš ZPOZ. Vážme si
ich, lebo sú to ľudia, ktorí vo svojich
s rdciach majú iste viac lásky, nehy
p re tože j u okrem svo j ich b l í zkych
rozdávajú aj iným. Príďte, zaraďte sa do
ich kolektívu zpozárskej rodiny. Sú to
ľudia, ktorí vdychujú svojej obci život
p u l zu j úc i v o v š e t k ých podob ách .
Výsledkom je spokojnosť občana. - sa -

Dôstojnosť a úcta k človeku

Uznesenie
z mimoriadneho 2. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakovnici, ktoré sa konalo dňa 07. 03. 2011

1/2/2011 berie na vedomie

2/2/2011 schvaľuje
3/2/2011 schvaľuje: Povodňový plán záchranných prác

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici overovateľov zápisnice: JUDr. Oskar Hudec, Ladislav Kováč

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici program rokovania OZ tak ako bol predložený.
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici obce Rakovnica

V Rakovnici 07. 03. 2011 Ľuboš Lešták, starosta obce
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Z rokovania ZPOZ Foto: Dr. Sabo



UZNESENIE
z 3. zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 25.3.2011

1/3/2011 berie na vedomie
2/3/2011 schvaľuje

3/3/2011 s ch v a ľ u j e
4/3/2011 s c h v a ľ u j e

5/3/2011 s c h v a ľ u j e
6/3/2011 b e r i e n a v e d o m i e
7/3/2011 b e r i e n a v e d o m i e
8/3/2011 s c h v a ľ u j e
9/3/2011 s c h v a ľ u j e
10/3/2011 b e r i e n a v e d o m i e

11/3/2011 s c h v a ľ u j e

12/3/2011 s c h v a ľ u j e

13/3/2011 b e r i e n a v e d o m i e
14/3/2011 s v a ľ u j e

15/3/2011 n e s ú h l a s í :

16/3/2011 s c h v a ľ u j e :

17/3 011 s ch v a ľuj e : so
18/3/2011 s ú h l a s í :
19/3/2011 u k l a d á : ,

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici overovateľov zápisnice: Slavomír Elexa, Zuzana Teraiová
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : program rokovania OZ tak ,ako bol predložený.
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : vypracovanie projektu optickej siete v obci
Obecné zastupiteľstva v Rakovnici : rozpočet na rok 2011
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : záverečný účet obce za rok 2010 bez pripomienok
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : stanovisko HKO k záverečnému účtu obce 2010
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : správu o kontrolnej činnosti HKO za rok 2010
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : plán kontrolnej činnosti HKO na rok 2011
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : plán riadnych zasadnutí OZ na rok 2011
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : zmenu predsedu Komisie pre šport, kultúru a
sociálne veci
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : zmenu Územného plánu obce Rakovnica
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : právomoc výšku disponovať s finančnými prostriedkami do
výšky 1 700 €
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : informáciu o činnosti jednotlivých komisií
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici : so žiadosťou Mgr. Ladislava Fabiana o prenájme pozemku,
podľa podmienok určených v zápisnici
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici so žiadosťou MUDr. Heleny Potockej o odkúpenie obecného
pozemku
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici oceňovanie jubilantov nad 80 rokov s darčekovou poukážkou
10 €
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici zrušením zmluvy s firmou Slovak energy
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici s uzavretím zmluvy o odber elektriny s VSE
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici obecnému úradu zorganizovať Verejné zhromaždenie občanov
dňa 4.4.2011

V Rakovnici 25.3.2011 Ľuboš Lešták, starosta obce

Uznesenie

z 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Rakovnici, ktoré sa konalo dňa 24.06.2011

1/4/2011 schvaľuje

2/4/2011 berie na vedomie

3/4/2011 schvaľuje

4/4/2011 ukladá

5/4/2011 ukladá

6/4/2011 schvaľuje

7/4/2011 schvaľuje

8/4/2011 schvaľuje

9/4/2011 schvaľuje

10/4/2011 schvaľuje

11/4/2011 schvaľuje

12/4/2011 berie na vedomie

13/4/2011 ukladá

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici program zasadnutia OZ po zmenách

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici overovateľov zápisnice: Ing. Moniku Genčiovú a Ing.
Miroslava Genčiho.

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného majetku obce
Rakovnica parcela EN.č. 491/1 na základe obchodnej verejnej súťaže

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici finančnej komisii vypracovať návrh podmienok na odpredaj obecného
pozemku

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici pracovníčke Opatrovateľskej služby v Rakovnici spracovať VZN
o poskytovaní sociálnych služieb a Komunitný plán obce na pomery obce Rakovnica

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici plán činností Komisie pre kultúru, šport a sociálne veci na rok
2011
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici plán Komisie pre financie a majetok na rok 2011

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici plán Komisie pre riešenie sťažností a verejného poriadku
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici štatút ZPOZ-u obce Rakovnica

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici výšku platu starostu vo výške 1 333 € - 5 % navýšenie základného
platu

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici Dodatok k zásadám odmeňovania poslancov OZ
Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici informáciu o konaných akciách

Obecné zastupiteľstvo v Rakovnici obecnému úradu a kontrolórovi obce pripraviť rozpočtové
opatrenia

VRakovnici 24. 6. 2011 Ľuboš Lešták, starosta obce
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HISTORIA

Podľa školskej kroniky bola založená
cirkevná škola v obci Rakovnica pred
rokom 1771. Kde bola škola postavená
a k to j u da l p o s t a v i ť s a z á zn am
nenašiel. Mala svojho učiteľa. V akom
jazyku sa vyučovanie konalo nie sú
informácie.

V r oku 1861 s a ro k o v al o o
stavbe školy, ktorú začali stavať tajne
až v ro ku 1862 . V tom istom roku
postavili školu pri ECAV kostole v
hodnote 480 zlatých a 5 grajciarov
nových peňazí vyplatených cirkvou.
P o s t a v e n á m i e s t n o s ť b o l a
nevyhovujúcich rozmerov 4x3x2,5 m.
Múry boli z hliny a hrubé 50 cm. Steny
vlhké, osvetlenie z dvoch strán. V roku
1926 učebnú sieň zväčšili na 7x6 x 2,5
m . Pre 70 až 80 žiakov mies tnos ť
nevyhovovala. V lavici sedelo 7 - 8
žiakov. Lavice boli tesne pri stene.
Medzi lavicami bola úzka medzera.
Vyučoval jeden učiteľ. Boli to ťažké
podmienky pre žiakov i učiteľa.

Tento stav trval do roku 1934,
kedy školu odovzdali štátu . Všetky
nedosta tky sa neods tránili. Žiakov
pribúdalo a miestnosť sa nezväčšila.
Škola mala vyše 110 žiakov, povolené
boli 2 triedy s dvoma učiteľmi. Triedy
sa rozdelili. Jedna trieda bola v rím.
kat. budove a druhá v budove ECAV. V
uvedených budovách sa vyučovalo až
do roku 1949, kedy školská správa
zakázala vyučovať v budove pri ECAV
kostole z bezpečnostných dôvodov.
Vy u č o v a l o s a z n o v a v j e d n e j
miestnosti. Škola pri ECAV kostola sa
rúcala. Rim. kat. škola bola prerobená

na obytný dom v ktorom býval obecný
pastier dobytka.

O b č a n i a s a v r o k u 19 4 9
dožadovali novostavby školy, ku ktorej
sa pr ik ro či lo v 1951 roku . Prácu
realizoval Stavebný podnik v Rožňave.
Výstavba trval a do roku 1953. Pri
výstavbe školy pomáhali dobrovoľne
všetci občania.

V novej š kole s a slávn os t ne
otvorilo vyučovanie 1. novembra 1953
roku. Vyššie ročníky boli pridelené k
strednej škole v Rožňavskom Bystrom.
V miestnej škole osta li žiac i 1.- 5.
postupného ročníka, v počte 59 žiakov.
V školskom roku 1953 vyučoval na
š k ol e M l ad o ň Bo š k o s o s vo j o u
manželkou Irenou. V škole bola bohatá,
p e s t r á m im o š ko l s k á č i n n o s ť .
Organizovali sa kultúrne, športové
podujatia, oslavy. Budovali sa tradície,
ktoré dlho pretrvávali.

V nasledujúci ch rokoch sa
počet žiakov z roka na rok znižoval.
Vý sledkom kle sa j úc e j tendencie
školopovinných žiakov bol jej zánik.
Dňa 30. júna 1977 roku v obci škola
bola zrušená a ani sa už neobnovila.
Ostala iba materská škola.

Výuka sa uskutočňovala od
ro ku 1806 v j a zyku s loven skom.
Vyučovalo sa v zmysle cirkevného
zákona až po dobu zoštátnenia školy v
roku 1934. Od roku 1934 sa vyučovalo
v zmys le nariaden ia Minist erstva
školstva a osvety v Bratislave. Obec si
však vyhradila právo pri poštátnení, že
v obci bude vyučovať vždy uči teľ
ECAV cirkvi.

Od 15 . m ar c a 1939 obe c p r ip ad l a
Maďarsku. V škole, kostole, verejnom
živote sa hovorilo po maďarsky. Situácia
sa zmenila až po oslobodení. Obec znova
pripadla Československu.

Vyu č ovan i e b o lo v min ulos t i
sťažené na každom kroku. Žiaci nemali
učebne , uči te ľ nema l skoro žiadne
učebné pomôcky a k tomu nevyhovujúca
miestnosť, s mnoho žiakmi pripadajúcich
na jedného učiteľa.

Životná úroveň žiakov bola ťažká.
Rodičia nemali finančné prostriedky na
ošatenie detí, zakúpenie učebníc. Žiaci sa
t l a č i l i v m a l ý c h n e z d r a v ý c h
miestnostiach. V si museli
nosiť z domu. V kronike sú záznamy o
tom, že i drevo si nosili z domu a učiteľ
sa stravoval u rodičov žiakov. Podľa
štatistiky sa vymenilo v obci vyše 40
učiteľov.

V nove j š kol e s a vyučova lo v
krásnej a priestorovo vyhovujúcej škole s
dvoma učebňami. Žiaci i učitelia mali
všetky podmienky k dobrej práci. Žiaci
mal i v š e t ky uče bn i c e a ško l a bo l a
vyb avená bohat ým i , r ôzno rodými
učebnými pomôckami.

P o z r u š e n í m i e s t n e j š k o l y
školopovinné det i s i plni l i školskú
dochádzku v susednej obci Rožňavskom
Bystrom. V súčasnosti deti navštevujú
š k o l u v Ro ž ň a v s k om B y s t r om a
Rožňave. O tom kde sa dieťa, školák
v z d e l á v a r o z h o d u j e ro d i č . J e h o
rozhodnutie je rešpektované.

- js -

šetko potrebné

Z histórie výuky školy v obci Rakovnica
Od ťažkého, zložitého vzdelávania sa prešlo k modernému

Budova bývalej základnej školy Foto: Dr. Sabo
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Nebudeme listovať v minulosti
prečo to bolo, kto bol na príčine, čia je

to vina. Stalo sa. S novou situáciou sa
neuspokojil starosta obce Ľuboš Lešták.
Po n i ek o ľ k ý c h r ok o v a n i a c h so
zainteresovanými sa rozhodol zvolať
futbalistov, fanúšikov, priaznivcov
futbalu na zasadnutie - výročnú členskú
schôdzu, dňa 4. júna.

Schôdzu otvoril starosta obce Ľ.
Lešták. Hneď na úvod naznačil akým
smerom sa bude rokovanie uberať. „Za
minulosťou urobíme hrubú čiaru“,
povedal. „Sústredíme sa na súčasnosť a
budúcnosť nášho futba lu“. Tento
prís tup jasne or ien toval vše tkých
prítomných na riešenie problému.

D ô l e ž i t ý m k r o k o m b o l o
upresnenie členskej základne TJ Baník
v Rakovnici. Prítomní sa zoznámili s
obsahom Správy o činnosti TJ za rok
2 0 10 , h o s p o d á r e n í m , n á v r h om
personálneho zloženia nového výboru.
Prerokovali sa Stanovy futbalového
klubu TJ Baník Rakovnica. Zohľadnili
návrhy a pripomienky členov klubu k
stanovám. Program schôdze vyústil do
voľby nového výboru telovýchovnej
jednoty, diskusii a schválenia uznesení.

Najhlavnejším záverom bolo, že
futbal v Rakovnici bude fungovať.
Predsedom výboru sa stal starosta obce

Futbal. To je snáď jediný
šport v obci , ktorý má najdlhšiu
tradíciu. Pamätníci hovoria ako oni
kedysi hrávali. Akú mali loptu, kde
hr áva l i , s kým ma l i f u tb a l o vé
„derby“. Čas plynul a miesto plátenej
lopty máme elegantné kožené. Miesto
obyčajnej lúky, pekné ihrisko. Je
radosť pre hráčov, fanúšikov, keď
mužs tv o vyhráva , po s tu pu j e v
tabuľke. Smutnejšia udalosť nastáva
vtedy, ak zrazu pres tane fu tba l
existovať, končí. V Rakovnic i sa
niečo podobné stalo. Ľuboš Lešták. Tajomníkom Ján Fabian.

Po kladn íkom Rados l av Ch lebuš .
Členovia výboru: Ľubomír Sedlák,
Ondrej Doboš st., JUDr. Oskar Hudec,
Ladislav Kováč , Milan Hlaváč st. ,
Kamil Tóth, Ing. Milan Birka, Ondrej
Strelka st.

Rea l izačn ý t ím j e v zl ožen í :
Tréner Ladislav Lörinc ml., vedúci
mu žs t va Iv an Ska l i c ký , k a pi t á n
mužstva bude zvolený pred prvým
zápasom.

Štatutármi TJ Baník v Rakovnici sa
stali Ľuboš Lešták a Ján Fabian.

Obnovením činnosti FK TJ Baník v
obci sa naplní očakávanie športovej obce.
Futbal po krátkej pauze sa obnoví, oživí
a bude sa v ňom pokračovať. Uspokoja
sa športové záujmy a potreby členov
klubu, fanúšikov, priaznivcov futbalu.
Bude sa znova šíriť dobré meno obce
aj prostredníctvom športu.

Text a foto: Dr. Sabo

Obnovením činnosti FK TJ Baník Rakovnica
sa naplní očakávanie športovej obce

Z dynamického rokovania sa hneď robil zápis.

Pohľad na časť účastníkov schôdze


